


大館位處中區警署建築群，部分建築物早在十九世紀開始落成，見證香港早期法律和治

安制度的發展；中區警署、前中央裁判司署和域多利監獄於1995年被列為法定古蹟，確

立其歷史價值。隨著域多利監獄於2006年結役，建築群完成其歷史使命。2008年，香港賽馬

會與香港特別行政區政府合作推動中區警署建築群活化計劃，並於2018年5月正式開放

予公眾參觀。

南華早報  South China Morning Post



歷時約十年的中區警署建築群活化計劃建基於保育建築師事務所貝美建築發表的

《保育管理計劃書》，當中對建築群的歷史、特色和價值進行了研究和評估，並

擬定出一套最適合的保育和管理計劃。  

計劃採用「活化」為保育方針，即對建築物進行部分保育並賦予新生命。貝美建築主張

「修葺及保留建築物，作出恰如其分的改動工程，以不影響其整體外觀及個別建築物的

文物價值為大前提，讓建築群重現昔日光彩。」 

The decade-long Central Police Station Compound Revitalisation Project is based on the 
Conservation Management Plan produced by heritage consultants, Purcell. The plan 
accessed the site’s history, features and signi�cance, and suggested the appropriate conser-
vation and management plan.  

With “revitalisation” adopted as the conservation strategy, the project aims to conserve the 
site’s characteristics while injecting new life into the existing structures. According to 
Purcell, the project should  “deliver repaired and conserved buildings where the degree of 
alteration is su�cient to allow new enterprises to �ourish, but where the overall appear-
ance of the site and the signi�cance of individual buildings remain undiminished”.  



文化古蹟節目

大館文物事務部就建築群的歷史及文物展開了深入的研究，策劃一系列的歷史故事

項目、導賞及學習活動，冀將建築群發展成香港文化生活的一部分。

The Tai Kwun Heritage Department has conducted extensive research on the site’s 
history, and developed a series of heritage storytelling programmes, guided tours and 
learning activities to establish the compound as an integral part of Hong Kong’s 
cultural life.

八個文化古蹟展覽為你細述建築群的歷史、故事和人物的生活點滴；遍佈大館各處

的「建築歷史」和「大館故事」介紹牌，詳述建築物的落成與演變，以及口耳相傳

的大館二三事。 

The eight Heritage Exhibitions tell you about the history, stories and people relevant to 
the site. The site-wide "Building History" and "Tai Kwun Tales" plaques allow a quick 
glimpse of the stories behind each building, and anecdotes about the compound.   

遍佈大館的文化古蹟詮釋 

Site-wide Heritage Interpretation  



中區警署建築群的歷史悠久，參觀前不妨參加歷時45分鐘的「公眾導賞團」*。我們將

以概覽的形式，為你講述建築群的歷史發展、故事及復修工作，助你發掘這裡獨特的歷

史意義及文化遺產價值。

我們提供為學校參觀而設的「學校導賞團」**，亦歡迎學校使用大館網站上提供的「

教師資源手冊」，自行設計探訪行程。此外，我們亦設有適合不同需要人士的「大館

古蹟通達導賞」。^

Joining the daily "Public Guided Tour" *enables you to get a brief understanding of the site, 
including its development, stories and conservation works, in 45 minutes. With the tour as 
a starting point, you are encouraged to further explore and discover the unique character 
and heritage signi�cance of the compound.   

We o�er "School Guided Tour" **for school groups. Teachers can also design their own 
routes using  the "Teacher Resource Handbook" available on Tai Kwun's website. We also 
o�er "Tai Kwun Accessible Guided Tours" ^ for people with di�erent needs.  

導賞團  

Tours 



文物事務部每個季度與不同機構合作，策劃以社區和香港文化歷史為主軸的大型節目和

展覽，助你從大館出發，認識香港文化、歷史，以及附近社區的生活和故事。

Tai Kwun is the starting point from which we can understand our culture, history, and 
community. Every season, we collaborate with community and cultural groups to hold 
large-scale programmes and exhibitions that embrace our community, our culture and our 
city. 

定期舉辦的「大館體驗工作坊」以手工藝、專題探討、互動活動等多元化形式，與參加

者一同探索不同的歷史文化主題。  

We o�er regular workshops to celebrate the rich heritage of the site through handmade 
crafts, discussions, and interative activities. 

體驗工作坊* 

Public Workshops * 

專題展覽 

Thematic Exhibitions 



前中央裁判司署的法庭將化身成沉浸式體驗劇場，並重現歷史案件。這個以探究為

本的活動，讓學生透過角色扮演和討論，提出重要的問題，建立批判性思考和溝通

技巧。

The courtroom of the former Central Magistracy is turned into an immersive theatre for 
students to re-enact historic court cases. Through roleplay and discussion, this 
inquiry-based activity allows students to ask important questions and acquire critical 
thinking and communication skills.

本活動為高小及中學生設有兩個主題，活動以廣東話進行。 
Two themes are available for upper primary to secondary school students. This activity is conducted in 
Cantonese only. 

古蹟教育劇場  **
Courtroom Theatre **
古蹟教育劇場  **
Courtroom Theatre **

* 請於大館網站/App報名參加，名額有限
Please register on Tai Kwun website / App, �rst-come-�rst-served. 

For enquiry and registration please contact 3559 2628 or heritage.edu@taikwun.hk
** 查詢及報名請聯絡  3559 2628 或 heritage.edu@taikwun.hk

 ^ 查詢及報名請電郵至 info@taikwun.hk 
For enquiry and registration, please email info@taikwun.hk 
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活化工程進行中

Conservation in Progress

Heritage Exhibitions
文化古蹟展覽

為配合學習活動
或於星期二暫停開放
May be temporarily closed on 
Tuesdays for learning activities

Victoria Prison — B Hall: 
What Is Prison Life Like? 

域多利監獄B倉：鐵窗生活是怎樣的？

Victoria Prison — D Hall: 
What Hurts? What Heals?

域多利監獄D倉：創傷與療癒
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